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Nr. 2 VAN MEVROUW JIROFLÉE EN DE HEER 
VANVELTHOVEN 

Op pagina 613, - Algemene toelage ten voordele 
van de socialezekerheidsregelingen voor werkne-
mers – het getal “2  073  487” vervangen door het 
getal “2 493 487”.

VERANTWOORDING 

In 2015 sloot minister De Block het zogenaamde 
Toekomstpact met de farmaceutische sector. Daarin werden 
er ook budgettaire afspraken gemaakt. De voorbije jaren 
werden deze afspraken systematisch geschonden. Zo ging 
er de afgelopen drie jaar 420 miljoen euro meer naar de far-
maceutische sector dan afgesproken. 

Deze middelen zijn nochtans broodnodig om de zorg voor 
de patiënt te verbeteren. Wij stellen voor om dit bedrag terug 
te vorderen door het vragen van een eenmalige bijdrage 
aan de bedrijven die inkomsten hebben gegenereerd uit de 
zogenaamde ‘artikel 81’- geneesmiddelen. Het Rekenhof 
stelt immers duidelijk dat de explosie van het aantal van 
dergelijke contracten er toe leidt dat de terugbetalingen van 
de geneesmiddelenindustrie niet volstaan om het budgettair 
traject van het Toekomstpact na te komen. Dat is de bedoe-
ling van de amendementen 1 en 2 op dit wetsontwerp (zie 
DOC 54 3036/002).

Deze amendementen moeten samen worden gelezen met 
dit amendement nr. 2 op het wetsontwerp houdende de eerste 
aanpassing van de uitgavenbegroting. Met dit amendement 
wordt immers de extra 420 miljoen euro toegewezen aan het 
globaal beheer van de sociale zekerheid die het dan volledig 
moet doorstorten naar het Riziv. In dat budget van het Riziv 

kunnen deze middelen dan worden gebruikt om noden te 
lenigen op twee gebieden waar onmiddellijk investeringen 
vereist zijn. 

Zo is het al langer duidelijk dat de druk op de Belgische 
verpleegkundigen hoog is. Niet alleen veroorzaakt dit bij 
het zorgpersoneel grote uitval (al dan niet tijdelijk), het leidt 
ook tot fouten waardoor de veiligheid en de kwaliteit van de 
zorg wordt aangetast. Om het aantal verpleegkundigen per 

patiënt op te trekken tot het Europese gemiddelde zouden 
15.000 extra voltijdse krachten nodig zijn. Uiteraard kunnen 
we die niet zomaar vinden en dient dit te worden bekeken in 

het kader van de hervorming van het ziekenhuislandschap, 
de taakverdeling, enz. Toch blijft investeren in het personeel 

N° 2 DE MME JIROFLÉE ET M. VANVELTHOVEN

À la page 613, - Subvention générale de l’État en 
faveur des régimes de sécurité sociale des travail-
leurs salariés – remplacer le nombre “2 073 487” par 
le nombre “2 493 487”.

JUSTIFICATION 

En 2015, la ministre De Block a conclu le Pacte d’avenir 
avec le secteur pharmaceutique. Des accords budgétaires 
ont également été pris dans ce cadre. Ces dernières années, 
ces accords ont été systématiquement bafoués. C’est ainsi 
que ces trois dernières années, le secteur pharmaceutique 
a bénéfi cié de 420 millions d’euros de plus que convenu. 

Ces moyens sont pourtant indispensables pour améliorer 
les soins dispensés au patient. Nous proposons de récupérer 
ce montant en demandant une contribution unique aux entre-
prises qui ont généré des revenus en vertu du fameux ‘article 
81 ‘ – médicaments. La Cour des comptes précise en effet 
explicitement qu’en raison de l’explosion des conventions 
conclues dans le cadre de cet article, les remboursements de 
l’industrie des médicaments ne suffisent pas à respecter la 
trajectoire budgétaire du Pacte d’avenir. Tel est l’objectif visé 
par les amendements nos 1 et 2 au projet de loi contenant le 
premier ajustement du budget des Voies et Moyens de l’année 
budgétaire 2018 (voir DOC 54 3036/002).

Ces amendements doivent être lus conjointement avec le 
présent amendement n° 2 au projet de loi contenant le pre-
mier ajustement du Budget général des dépenses de l’année 
budgétaire 2018. Par le biais du présent amendement, les 
420 millions d’euros supplémentaires sont en effet alloués à 
la gestion globale de la sécurité sociale qui doit le reverser 

intégralement à l’INAMI. Ces moyens pourront alors être uti-
lisés, au sein de ce budget de l’INAMI, pour répondre à des 
besoins dans deux domaines qui nécessitent immédiatement 
des investissements. 

C’est ainsi qu’il est clair, depuis longtemps, que les 
infi rmiers belges sont soumis à une pression élevée. Cette 
situation entraîne non seulement un décrochage (temporaire 

ou non) important parmi le personnel soignant, mais aussi 
des erreurs qui affectent la sûreté et la qualité des soins. Il 
faudrait 15 000 effectifs à temps plein supplémentaires pour 
porter le nombre d’infi rmiers par patient au niveau de la 
moyenne européenne. Nous ne pourrons évidemment pas 

les trouver en claquant des doigts et cette situation doit être 
examinée dans le cadre de la réforme du paysage hospitalier, 
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nodig om de meest acute noden te lenigen. Wij vinden dat de 
helft van dit bedrag, namelijk 210 miljoen euro, moet worden 
geïnvesteerd in het zorgpersoneel. Daarmee kunnen de zie-
kenhuizen 3000 tot 3250 extra verpleegkundigen aanwerven. 
De wetgever kan de personeelsnormen verhogen zodat deze 
extra krachten worden ingezet op de juiste plaats. 

Daarnaast kondigde de minister aan dat er dit jaar zou 
worden begonnen met de terugbetaling van psychotherapie. 
Wij juichen dit op zich toe, maar het bedrag dat de regering 
hiervoor uittrekt wordt door alle experts volstrekt ontoereikend 
genoemd. Ook wordt er stevige kritiek geuit op de concrete 
uitwerking ervan. Door 210 miljoen euro toe te voegen aan 
de beperkte budgetten die de regering hiervoor opzij zet kan 
er werk worden gemaakt van de echte terugbetaling van 
psychotherapie.   

Karin JIROFLÉE (sp.a)
Peter VANVELTHOVEN (sp.a)

de la répartition des tâches, etc. Il reste toutefois nécessaire 
d’investir dans le personnel pour répondre aux besoins les 
plus criants. Nous pensons que la moitié de ce montant, soit 
210 millions d’euros, devrait être investie dans le personnel 
soignant, ce qui permettra aux hôpitaux de recruter 3000 à 
3250 infi rmiers supplémentaires. Le législateur peut relever 
les normes de personnel afi n que ces effectifs supplémen-
taires soient déployés au bon endroit. 

En outre, la ministre a annoncé que l’on commencerait 
cette année à rembourser la psychothérapie. Nous nous en 
félicitons, mais le montant prévu par le gouvernement à cette 
fi n est considéré comme totalement insuffisant par tous les 
experts. La mise en œuvre concrète de cette mesure fait 
également l’objet de vives critiques. En ajoutant 210 millions 
d’euros aux budgets limités dégagés par le gouvernement 
à cette fi n, on permet un véritable remboursement de la 
psychothérapie. 
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N° 3 DE MM. HEDEBOUW ET VAN HEES

Les traitements et frais de représentation dans 
les diverses départements sont ajustée comme 
suivant:

1° pour le premier ministre et les vice-premier 
ministres le crédit ajusté est 174K (ajustement de 
-63K).(à la page 420);

2° pour les ministres le crédit ajusté est 172K 
(ajustement de -60K) (aux pages 433, 444, 526, 571, 
601, 602, 647, 648, 674);

3° pour les secrétaires d’état le crédit ajusté est 
166K (ajustement de -54K) (aux pages 472, 571, 
586, 602);

La dotation pour la Chambre des représentants 
est ajustée à 128 482K (-3 342K vis-à-vis la propo-
sition actuelle, ajustement fi nal de +658K). (à la 
page 413)

JUSTIFICATION

Le présent amendement tend à réduire de moitié le traite-
ment des ministres et des secrétaires d’État pour la seconde 

moitié de 2018. Ce traitement est égal à trois fois le salaire 
médian brut de la population belge. La dotation au Parlement 

est également réduite. Le montant épargné correspond à 
l’économie réalisée en réduisant de moitié le traitement des 

parlementaires pour la seconde moitié de 2018. Le traitement 
brut des parlementaires représentera ainsi deux fois le salaire 
médian brut de la population.

Nr. 3 VAN DE HEREN HEDEBOUW EN VAN HEES

In de diverse departementen worden de wedden 
en representatiekosten als volgt aangepast:

1° wat de eerste minister en de vice-eersteminis-
ters betreft, worden de aangepaste kredieten op 
174K gebracht (aanpassing met -63K)(op blz. 420);

 2° wat de ministers betreft, worden de aange-
paste kredieten op 172K gebracht (aanpassing met 
-60K) (op blz. 433, 444, 526, 571, 601, 602, 647, 648, 
674);

 3° wat de staatssecretarissen betreft, worden de 
aangepaste kredieten op 166K gebracht (aanpas-
sing met -54K) (op blz. 472, 571, 586, 602).

De dotatie van de Kamer van volksvertegenwoor-
digers wordt op 128.482K   gebracht (-3.342K ten 
opzichte van het voorliggende voorstel, uiteindelijke 
aanpassing met +658K) (op blz. 413).

VERANTWOORDING

Dit amendement halveert voor de tweede helft van 2018 
de lonen van ministers en staatssecretarissen. Dat loon wordt 

gelijkgesteld aan drie maal het bruto mediaan loon binnen de 
Belgische bevolking. Ook wordt de dotatie aan het parlement 

verlaagd. Het bedrag daarvan komt overeen met wat wordt 
bespaard bij het halveren van het loon van parlementsleden, 

voor de tweede helft van 2018. De bruto vergoedingen voor 
de parlementsleden worden zo twee maal het bruto medi-
aan loon.

Raoul HEDEBOUW (PTB-GO!)
Marco VAN HEES (PTB-GO!)
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